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PROTOKÓŁ  Nr III/2015 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 30 stycznia 2015 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 1105, zakończono o godz. 1250. Posiedzenie odbyło się w sali 
posiedzeń UG Manowo. 
 
Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 15 radnych wg załączonej listy 
obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy                            -     Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy   -     Irena Oleksy 
3. Skarbnik Gminy                     -     Bożena Tomaszewska 
4. Protokolant   -     Anna Drabik 
 

zainteresowani pracownicy Urzędu Gminy, goście zaproszeni oraz sołtysi wg 
załączonych list obecności. 
 

 
Ad.I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia III Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie 
listy obecności stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 14 
radnych. 
 
Spóźnienia: 
- radny Mirosław Pawlak (podczas składania informacji Wójta z realizacji uchwał). 
 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad. 
 
Do porządku obrad uwag nie wniesiono.  
 
 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Przyjęcie protokołu II Sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
6. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Trybuna obywatelska. 

II. Sprawy problemowe: 
1. Podjęcie uchwały w sprawie planów pracy Komisji Rewizyjnej oraz stałych 

Komisji Rady Gminy Manowo na 2015 rok. 
2. Wolne wnioski i informacje. 
3. Odpowiedzi na interpelacje. 
4. Zakończenie. 

 
Ad.I.2. Przyjęcie protokołu II Sesji Rady Gminy      
Protokół II Sesji Rady Gminy przyjęty został 14 głosami za (jednogłośnie). 
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Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
zajmował się następującymi sprawami: 

� 9, 16 i 23 stycznia pełniłem dyżur w Urzędzie Gminy Manowo. 
� 9 stycznia w UG Manowo uczestniczyłem w uroczystości wręczenia medali za 

długoletnie pożycie małżeńskie Państwu Helenie i Janowi Galas z Rosnowa. 
16 stycznia brałem udział w spotkaniu noworocznym zorganizowanym przez 
Wójta Gminy Manowo w klubie osiedlowym w Rosnowie. 

� 23 stycznia odbyło się wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy. 
 
 
Ad.I.4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym 
 

Wójt przekazał następujące informacje: 
� Realizacja inwestycji:  

o Trwają prace remontowe w klubie wiejskim w Manowie.  
o Zakończyliśmy wodociąg w Cewlinie. Była wykonana próba ciśnieniowa. 

Czekamy na sprzyjające warunki atmosferyczne, aby firma mogła 
uporządkować teren, doprowadzić do stanu pierwotnego i przywrócić 
przejezdność dróg. 

o Wodociąg i kanalizacja w Manowie – prace są zaawansowane w 80% i 
niebawem zostaną zakończone. Po zakończeniu prac przystąpimy do 
wyceny działek i ogłosimy przetarg (jest 7 działek do zbycia).  

o Trwają prace na dwóch boiskach: 
� w Grzybnicy, 
� w Wyszeborzu – tam będzie bardzo ładny plac (zostały wycięte 

samosiejki i krzaki). Być może uda się jeszcze wygospodarować 
miejsce pod małe boisko do piłki nożnej dla dzieci. Przez 
kilkadziesiąt lat na tym terenie było wysypisko.  

o Drogi – dzisiaj byłem z p. Łuczkaninem na lustracji dróg. Do jednej z dróg 
mieliśmy zastrzeżenia. Prosiłem, aby wykonał drogę w Cewlinie (od klubu 
w kierunku lasu) w ramach reklamacji – będzie wykonana w trybie 
pilnym. Byliśmy również w Kretominie na ulicach Rolnej, Południowej, 
Żurawinowej – również w trybie pilnym to będzie zrobione. Również 
odcinek ulicy Agrestowej. Z powodów finansowych pozostałe drogi 
będziemy realizowali w okresie letnim. Postaramy się w tym okresie 
pozyskać jak najwięcej destruktu.  

o Trwają prace nad opracowaniem dokumentacji na: 
� oczyszczalnię ścieków w Rosnowie, 
� kolektor ściekowy w Boninie, 
� wodociąg w Cewlinie, 
� dzisiaj otrzymaliśmy dokumentację na ośrodek zdrowia w 

Rosnowie. 
o Droga nr 11 – 11 lutego jesteśmy umówieni na spotkanie w dyrekcji w 

Szczecinie. Wysłaliśmy do Szczecina pismo w sprawie lewoskrętu w 
Boninie i infrastruktury w Kretominie. Zaznaczyliśmy, że w przypadku 
negatywnej odpowiedzi mieszkańcy są gotowi na blokadę drogi w sezonie 
letnim.   

� Na temat sytuacji finansowej będziemy rozmawiali na posiedzeniach Komisji. 
� Chciałbym poinformować Państwa, że p. Bartosz Kołaczkowski, któremu 

wręczyliśmy nagrodę na Spotkaniu Noworocznym w Rosnowie promuje naszą 
gminę jako liczący się już pianista. P. Łukasza Żal jest nominowany do Oscara 
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za zdjęcia do „Idy”, a mąż p. Elżbiety Kos będzie występował w programie „Jaka 
to melodia”.  
 
 

Ad.I.5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał 
podjętych na ostatniej sesji.  
 

Lp. Nr uchwały, 
Data uchwały 

Uchwała w sprawie Informacja o realizacji 

1. II/5/2014 
29 grudnia 2014 

uchwalenia budżetu Gminy Manowo na rok 
2015 
 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
RIO w Koszalinie w celu zbadania 
zgodności z prawem. Została 
opublikowana w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zach. 

2. II/6/2014 
29 grudnia 2014 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Manowo  na lata 2015 – 2026, 
 

Zrealizowana, została przesłana do  RIO 
w Koszalinie w celu zbadania zgodności 
z prawem 

3. II/7/2014 
29 grudnia 2014 

zmian  w budżecie gminy na 2014 rok Zrealizowana, została przesłana do  RIO 
w Koszalinie w celu zbadania zgodności 
z prawem. Została opublikowana w 
Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zach.  

4. II/8/2014 
29 grudnia 2014 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Manowo  na lata 2014 – 2024 

Zrealizowana, została przesłana do  RIO 
w Koszalinie w celu zbadania zgodności 
z prawem 

5. II/9/2014 
29 grudnia 2014 

zaciągnięcia przez gminę Manowo pożyczki z 
budżetu państwa na wyprzedzające 
finansowanie  w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 na 
realizację zadania inwestycyjnego pn. 
„Budowa sieci wodociągowej w m. Cewlino i 
Manowo oraz sieci kanalizacji sanitarnej 
grawitacyjnej i tłocznej wraz z 
przepompownią ścieków w m. Manowo” 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
RIO w Koszalinie w celu zbadania 
zgodności z prawem oraz wydania 
opinii o możliwości zaciągnięcia 
pożyczki. 

6. II/10/2014 
29 grudnia 2014 

zaciągnięcia przez gminę Manowo pożyczki z 
budżetu państwa na wyprzedzające 
finansowanie w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 na 
realizację zadania inwestycyjnego pn. 
„Remont świetlicy wiejskiej w m. Manowo” 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
RIO w Koszalinie w celu zbadania 
zgodności z prawem oraz wydania 
opinii o możliwości zaciągnięcia 
pożyczki. 

7. II/11/2014 
29 grudnia 2014 

zaciągnięcia przez gminę Manowo pożyczki z 
budżetu państwa na wyprzedzające 
finansowanie w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 na 
realizację zadania inwestycyjnego pn. 
„Budowa węzła wodociągowego dla m. 
Cewlino i Bonin wraz z odcinkiem sieci 
rozdzielczej dla m. Bonin” 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
RIO w Koszalinie w celu zbadania 
zgodności z prawem oraz wydania 
opinii o możliwości zaciągnięcia 
pożyczki. 

8. II/12/2014 
29 grudnia 2014 

Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na 2015 rok 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w 
celu zbadania zgodności z prawem 

9. II/13/2014 
29 grudnia 2014 

Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na lata 2015-2018 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w 
celu zbadania zgodności z prawem 

10. II/14/2014 zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie Zostało wszczęte postępowanie 
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29 grudnia 2014 w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków nadzorcze przez  Wojewodę  
11. II/15/2014 

29 grudnia 2014 
wydania opinii do projektu planu aglomeracji 
przedłożonego przez Sejmik Województwa 
Zachodniopomorskiego 

Zrealizowana, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w 
celu zbadania zgodności z prawem 

12. II/16/2014 
29 grudnia 2014 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia 
miejscowości w gminie Manowo, w których 
pobiera się opłatę miejscową 

Zrealizowana, została przesłana do  RIO 
w Koszalinie w celu zbadania zgodności 
z prawem. Wystąpiono z wnioskiem o 
publikację w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zach. 

13. II/17/2014 
29 grudnia 2014 

zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty 
miejscowej 
 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
RIO w Koszalinie w celu zbadania 
zgodności z prawem. Wystąpiono z 
wnioskiem o publikację w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zach. 

14. II/18/2014 
29 grudnia 2014 

uchwalenia planu pracy Rady Gminy 
Manowo na 2015 rok 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w 
celu zbadania zgodności z prawem 

 II/19/2014 
29 grudnia 2014 

udzielenia upoważnienia 
wiceprzewodniczącemu do podpisywania 
delegacji służbowych Przewodniczącemu 
Rady Gminy Manowo 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w 
celu zbadania zgodności z prawem 

15. II/20/2014 
29 grudnia 2014 

ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Manowo 
 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
RIO w Koszalinie w celu zbadania 
zgodności z prawem 

 
 
Wójt: Wojewoda zakwestionował uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Zostało wszczęte postępowanie 
nadzorcze przez  Wojewodę z powodu przekroczenia terminu do podjęcia uchwały i z 
tego powodu zostanie prawdopodobnie unieważniona. Do wejścia nowych stawek 
powrócą terminy ustawowe.  
 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: Wojewoda wystosował do rady Gminy 
zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego. Uchwała została podjęta po 
upływie terminu określonego w ustawie (45 dni od daty wpłynięcia wniosku). W 
związku z tym kompetencje Rady wygasły. Nowe stawki taryf wchodzą w życie po 70 
dniach od dnia złożenia wniosku.  
 
Radny Stanisław Turowski: czy p. Wojtyniak mógłby wyjaśnić sytuację dotyczącą 
obowiązywania podwyżek taryf?  
 
Ryszard Wojtyniak – specjalista ds. wodociągów i kanalizacji: stawki będą 
obowiązywać od 1 lutego 2015 roku. 70 dni upływa 9 stycznia, natomiast 
wnioskowany termin to 1 lutego 2015 roku.  
 
 
 
Ad.I.6. Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym 
 

Brak 
 
 
Ad.I.7.  Interpelacje i zapytania 
 

Radny Michał Bamburak:  
� Drogi w Cewlinie – droga, która ma być robiona będzie remontowana po raz 

kolejny w ramach reklamacji, ale to nie rozwiąże problemu. Równiarka w tym 
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wypadku za wiele nie da. Będę dążył, aby w przyszłym roku drogi w Cewlinie 
zostały wprowadzone do budżetu – kapitalne remonty tej drogi oraz 
prowadzącej na nowe osiedle w Kopanicy. Mieszkańcy na piśmie zwracali się 
o remont drogi i otrzymali odpowiedź, że kiedyś to zostanie zrobione. 
Chciałbym wiedzieć, jakie Wójt ma plany i sprecyzował ten termin.  

� Boisko – uważam, że nie zostało ono skończone. Nic się w tym kierunku nie 
robi i nic się nie mówi.  

� Opłata za wynajem świetlicy – gdzie została określona za wynajem? Jeden z 
mieszkańców podczas dyżuru zgłosił się do mnie i poinformował, że opłata 
wynosi 370 zł. Kiedyś wynajęcie kosztowało 10 zł za godzinę. Nie wiem skąd 
ta stawka się wzięła. Uważam, że jest to bardzo wysoka opłata. Świetlice 
wiejskie powinny służyć mieszkańcom. Zrozumiałe jest, że wynajmujący 
powinni ponosić pewne koszty, ponieważ korzystają z prądu i wody. Opłata 
za 4-5 godzin w wys. 370 zł jest bardzo wysoka. 

� Droga koło p. Rusina – nowa droga została źle wykonana według mnie. Na 
zakręcie jest podniesiona dosyć wysoko i zalewa posesję p. Rusina (łąkę). 
Zgłaszałem tę sprawę kilka razy p. Wojtyniakowi i do dnia dzisiejszego nie 
zostało to zrobione.  

 
Radna Joanna Czerwiak: 

� Inwestycja w Grzybnicy – podczas wylewania pierwszej płyty samochody 
ciężarowe zniszczyły nasze prowizoryczne boisko do piłki nożnej. Mam 
nadzieję, że wykonawca doprowadzi boisko do stanu pierwotnego. Próbowali 
zasypać tę koleinę piaskiem, ale nie przyniosło to efektu.  

� Hydranty – mieszkańcy zarzucają, że w Grzybnicy nadal nie udrożniono 
hydrantów. Pan Wojtyniak tłumaczył, że jest za niskie ciśnienie wody i 
hydranty nie będą działały, ale taki argument nie przemawia do 
mieszkańców, którzy czują się zagrożeni.  

� Wodociąg w Grzybnicy – nadal nie jest zrobiony. Coraz częściej zdarzają się 
awarie. Mieszkańcy chcą wiedzieć kiedy to będzie zrealizowane.  

 
Radna Sylwia Krępeć:  

� Mieszkańcy Wiewiórowa oczekują na decyzje dotyczące studni. Nie otrzymali 
w tej sprawie odpowiedzi.  

� Wodociąg w Wyszewie – wykonawca pojawił się w Wyszewie, ale nic nie 
zostało naprawione. Firma powinna wrócić i dokonać napraw na wszystkich 
posesjach (dziury wokół studni). Wokół studni przy posesjach i w ciągu 
pieszych grunt się zapada.   

 
Radny Andrzej Sokalski: 
� Skrzyżowanie ulic Rolnej i Grzybowej – kierowcy ścinają zakręt, co może 

spowodować pękanie asfaltu. Jest to uzupełnione gruzem, ale jest podmywany 
przez wodę.  

� Chodnik pomiędzy ulicą Grzybową a Aroniową – mieszkańcy domagają się 
budowy chodnika. Brak chodnika i oświetlenia uniemożliwia dojście do sklepu. 
Jest problem z własnością gruntu, ale tę sprawę należy w jakiś sposób 
rozwiązać.  

� Dziękuję Wójtowi za interwencję przy ulicy Truflowej (zalanie wjazdu na posesję). 
 
Radny Leszek Kondrat: 

� Koło sklepu w Boninie jest bardzo ciemno. Tam pasowałoby założyć reflektor, 
który oświetlałby ten teren.  

� Chodnik w Boninie koło p. Radziun zapadł się. 
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Radny Jerzy Hawraniak: 
� Dźwig po Selfie – stwarza niebezpieczeństwo (zagrożenie zawalenia na bloki 

mieszkalne podczas wiatrów).  
 
Radny Andrzej Sokalski: 

� Wzorem Cewlina, ja również proszę o zapisanie w przyszłorocznym budżecie 
remontów dróg w Kretominie.  

 
Radny Mieczysław Kuźniarski: 

� Wycięcie gałęzi drzew przy drodze nr 11 (na wys. P. Matejko i p. 
Szczeblewskich) – sięgają do samej szosy i spadają na chodnik. 

� Znaki ograniczenia prędkości koło Gimnazjum i stadionu – należy je ustawić 
z obu stron (nawet 5 km/h).  

 
Radny Jan Prus: proszę, aby sołtysi zajęli się spisaniem lamp, które się zbyt 
wcześnie zapalają lub zbyt późno gasną.  
 
Wójt: w tej kwestii już nastąpiła poprawa.  
 
 
Ad.I.8. Trybuna obywatelska 
 

Tadeusz Mikulski – Sołtys Sołectwa Wyszebórz:  
� Posesja nr 22 przy drodze do Dęborogów – woda deszczowa spływa na tę 

posesję i zalewa całe podwórko oraz piwnicę. Proszę, aby p. Wojtyniak 
sprawdził, co w tej sprawie można zrobić. 

 
Józefa Bieruta – Sołtys Sołectwa Manowo: 

� Droga prowadząca do kościoła (od drogi nr 11 koło p. Matejko) – jest tam 
bardzo duże wybrzuszenie, które uniemożliwia przejazd. Należy coś z tym  
zrobić.   

 
Wójt: spróbujemy wałem wibracyjnym to wyrównać.  
 
Radny Andrzej Sokalski: czy na odcinek drogi od ul. Kościelnej do ul. Poziomkowej 
wykonywane są jakieś prace? 
 
Wójt: tak, już zaczęliśmy.  
 
Radny Andrzej Ćwikliński:  

� Zakłócanie ciszy w Rosnowie – nad jeziorem odbywały się imprezy z głośną 
muzyką. Była w tej sprawie petycja od mieszkańców dotycząca zmiany czasu 
ciszy nocnej. Jaki jest status tej sprawy? 

 
 

I przerwa – 1143 - 1220  

 
 
Ad.II.1. Podjęcie uchwały w sprawie planów pracy Komisji Rewizyjnej oraz 
stałych Komisji Rady Gminy Manowo na 2015 rok 

Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 23 stycznia 2015 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
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Uchwała otrzymała Nr III/21/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 

 
Ad.II.2. Wolne wnioski i informacje 
 

Jan Prus – Przewodniczący Rady:  
� Oświadczenia majątkowe – wszyscy radni otrzymali wzory oświadczeń 

majątkowych. Proszę o zastosowanie się do tych wymogów.  
� Nastąpiła zmiana terminu Zebrania wiejskiego w Kretominie na 27 lutego 

2015 roku. 
 
 
Ad.II.3. Odpowiedzi na interpelacje 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez: 
- Drogi – jeśli się zwracamy z prośbą o interwencję to używajmy słowa ogólnego. 

Jesteśmy jednym ciałem i dzisiaj już nie jest ważne z jakiego komitetu radny 
startował. Wiemy jaki są potrzeby. Mamy 47 km dróg gminnych, z tego połowa 
jest w stanie zadawalającym, 30% w dobrym, a pozostałe w bardzo złym. 
Chcemy te drogi po kolei naprawiać. Z Radami poprzednich dwóch kadencji 
ustaliliśmy, że przystąpimy do przebudowy dróg lokalnych w ramach programu 
ogólnopolskiego tzw. schetynówek. Na wykonanie tych dróg przeznaczyliśmy 
bardzo duże środki. Za ich równowartość wykonalibyśmy 75% dróg gminnych. 
Tę kadencję poświęcimy na naprawę dróg gminnych. Jeśli chodzi o Cewlino, to 
musimy pamiętać, że mamy zobowiązania w stosunku do Agencji Nieruchomości 
Rolnej, która kilka lat temu zasponsorowała nam termomodernizację 
Gimnazjum (modernizacja budynku, kotłownia). My natomiast musimy się z 
tych zobowiązań wywiązać i doprowadzić do działek wodę oraz zrobić drogi.  

- M. Bamburaka: 
� Droga od klubu w kierunku lasu –  jak pogoda pozwoli będzie teraz 

naprawiona w ramach reklamacji. Za dwa tygodnie będzie posypana 
drobniejszym kruszywem, żeby nawierzchnia się związała. W okresie 
letnim będziemy się starali zrobić odcinek na nowe osiedle z destruktu. 
Musimy pamiętać, że jako gmina nie jesteśmy w stanie zbudować drogi 
gminnej o parametrach drogi powiatowej (1 km drogi powiatowej to koszt 
1 miliona złotych). Następną drogą, która będzie zrobiona, to będzie 
odcinek od p. Wójcika do p. Dzwonka. Musi być wykonana z destruktu, 
bo inny materiał się nie nadaje.  

� Droga do Kopanicy – będzie na tyle zrobiona, aby była przejezdna. Ta 
droga była drogą dojazdową do pól.  

� Boisko w Cewlinie – mieliśmy przyznany pewien limit środków. Zgodnie z 
kosztorysem koszt wyniósł 570.000 zł. W przetargu wygrała oferta na 
380.000 zł. W związku z tym podpisaliśmy aneks do umowy z 
Marszałkiem na dofinansowanie 75% od kwoty 380.000 zł. Wykonaliśmy 
tyle prac, na ile dostaliśmy dofinansowania z LGD. Wiem, że należy 
jeszcze zrobić ogrodzenie i postawić wiatę. Zrobimy to w odpowiednim 
czasie.  

� Droga koło p. Rusina – nie mogę brać odpowiedzialności za projektanta. 
Zostało to zaprojektowane i wykonane w takiej technologii. Zgłosimy tę 
interpelację do Zarządu Dróg Powiatowych – dyrektor się do tego odniesie. 
My byliśmy inwestorem zastępczym tylko dlatego, że zależało nam na 
remoncie tej drogi.  

- J. Czerwiak: 
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� Boisko w Grzybnicy – mieliśmy informację od p. B. Kleina, że zostało 
zniszczone boisko do piłki nożnej. Musimy dopilnować, żeby wykonawca 
naprawił szkody.  

� Hydranty –  w przyszłym tygodniu będzie zrobiony jeden (naprzeciwko 
klubu). Pozostałe będziemy udrażniać sukcesywnie.  

� Wodociąg w Grzybnicy – idą prace do przodu, ale bardzo wolno. Wynika to 
stąd, że skończyły się środki unijne. Będzie to inwestycja kosztowna, 
dlatego zamierzamy zwrócić się o jej dofinansowanie. Mamy nadzieję, że 
wspólnie z Bobolicami zrealizujemy tę inwestycję w 2016 roku.  

- S. Krępeć: 
� Studnie –  mamy z tym problem. Chcemy zrobić chociaż dwie studnie. 

Proszę o wskazanie komu w pierwszej kolejności pogłębić studnię. 
� Wodociąg – wszystkie usterki mamy spisane. Nie zapłaciliśmy firmie 

pełnej kwoty – będą to musieli naprawić. Każdy mieszkaniec będzie 
musiał podpisać oświadczenie, że jego posesja została uporządkowana.  

- A. Sokalskiego: 
� Skrzyżowania ul. Grzybowej z ul. Rolną –  najlepiej byłoby ten róg wyłożyć 

destruktem, ale to nie jest odpowiednia pora roku. Być może przy okazji 
prac na ul. Żurawinowej dołożymy tam kruszywa i zawałujemy (na okres 
przejściowy do lata). Natomiast letnią porą wyłożymy destruktem.  

� Chodnik do Raduszki – walczymy z tą sprawą 10 lat. Problem polega na 
tym,  że jest 19 współwłaścicieli. Legalnie nie ma możliwości tego zrobić. 
Pan K. Dańczak poświęcił wiele czasu, żeby dotrzeć i uzyskać od 
współwłaścicieli oświadczenia. 
Konstanty Dańczak – należy to zrobić na takiej zasadzie, jak z ul. 
Winogronową.  
Wójt: tam, gdzie udało się zebrać oświadczenia chodnik jest zrobiony. 
Trzech współwłaścicieli nie żyje i nie są przeprowadzone sprawy 
spadkowe.  
Radny Janusz Sałek: dlaczego współwłaściciele się nie zgadzają? 
Konstanty Dańczak: jest 19 członków spółdzielni. Dziewięciu 
współwłaścicieli nie wybudowało się, a działki sprzedawane były trzy razy. 
Nie zostały też dopilnowane sprzedaże udziałów w drodze (pierwszy 
właściciel ma udziały w drodze, a trzeci jest właścicielem działki). Nie są 
uregulowane sprawy spadkowe.  
Wójt: projektant zanosząc projekt do starostwa musi przedłożyć 
oświadczenia 19 współwłaścicieli. Jeśli zabraknie chociaż jednego sprawa 
zostaje oddalona.  

- L. Kondrata: 
� Lampy – wyjaśniliśmy tę sprawę podczas przerwy.  

- J. Hawraniaka: 
� Dźwig –  zwrócimy się do syndyka w tej sprawie. 

- M. Kuźniarskiego: 
� Podcięcie drzew przy drodze nr 11 – przekażemy tę interpelację zarządowi 

dróg. 
- T. Mikulskiego: 

� Droga do Dęborogów – pojedziemy i zobaczymy w jaki sposób ten problem 
rozwiązać. 

- J. Bieruty: 
� Droga do kościoła – naprawimy przy pomocy wału wibracyjnego.  

- A. Ćwiklińskiego: 
� Zakłócanie ciszy w Rosnowie – jezioro Rosnowskie leży w strefie 

krajobrazu chronionego „Dolina Radwi”. Wszystko musi mieć swoje 
miejsce i czas. Ludzie rozumieją sytuacje, gdy jest zabawa, w której 
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uczestniczy wiele osób i odbywa się ona w odpowiednim czasie. Nocą 
bardzo mocno niesie muzykę znad jeziora. Uważam, że takie dyskoteki 
powinny odbywać się raz na jakiś czas (np. co dwa tygodnie) i muszą być 
dobrze organizacyjnie przygotowane. Do rozpoczęcia sezonu mamy trochę 
czasu i musimy przyjąć jakąś strategię.  

- M. Bamburaka: 
� Koszty wynajmu świetlic –  na wniosek sołtysów i opiekunek świetlic 

wprowadziliśmy takie opłaty, ponieważ mieszkańcy wynajmowali świetlice 
na wszystkie potrzeby (urodziny wnuczki, osiemnastki). Wcześniej była 
opłata 10 zł za godzinę, dlatego też wynajmowano na imprezy, bo w 
Koszalinie wynajęcie Sali kosztowało kilkaset złotych. Okazywało się, że 
zarobiliśmy 50 zł, a straty wynosiły 500 zł. Dlatego też wprowadziliśmy 
kaucję. Wszystkie imprezy organizowane przez rady sołeckie są 
nieodpłatne. Stawka za wynajem miała być barierą przed dewastacją. Na 
temat wysokości możemy dyskutować i jeszcze raz przeanalizować.  

 

 
Ad.II.4. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
Obrady III Sesji Rady Gminy Manowo. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Drabik 

 


